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Commissievoorzitter : mw. M. van Meerten-Kok
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5 Leden van de commissie: CDA : mw. C. Kuiper-Kuijpers
CU : M.C.A. Klein
D66 : M.C. Steeman en R. Vonk (duolid)
DENK : S. Koyuncu en E. Mangal (duolid)
Fractie Baljeu : --

10 FvD : J. Dessing
GroenLinks : mw. N. van der Waart
JA21 : E. Jensen
PvdA : mw. S.S. Doevendans 
PvdD : J. Hollebeek en I. Kostiç

15 PVV : M. Deen
SP : W. Hoogervorst
VVD : K.J. Terwal

: mw. G. van Geffen
50PLUS/PvdO : --

20

Gedeputeerde(n): J. Olthof (PvdA)
Notulist mw. I.L. Vos (Moneypenny BV)

25 Afwezig: gedeputeerde mw. Z. Pels (GL)

Agenda 

30 1. Opening en mededelingen
2. Vaststelling van de agenda, het verslag van de vorige vergadering en lijsten moties en 

toezeggingen
2a. Vooruitblik komende vergadering(en)
3. Inspreekhalfuur over onderwerpen die niet op de agenda staan maar wel tot de portefeuille van 

35 de commissie behoren
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4. Rondvraag gedeputeerde Pels (Noordzeekanaalgebied (NZKG) en (Zee)havens)
5. A-agenda Algemeen
5a. Financiën: Voordracht Tweede begrotingswijziging 2021
6. A-agenda Mobiliteit, Bereikbaarheid en Infrastructuur 

40 6a. Eindverantwoording project N23 Westfrisiaweg
7. B-agenda Mobiliteit, Bereikbaarheid en Infrastructuur
7a. Centrale afstandsbediening en machinerichtlijn
7b.1 Regionaal Mobiliteitsprogramma Noord-Holland en Flevoland 2021
7b.2 Deel 2 onderzoek CE Delft m.b.t. Regionaal Mobiliteitsprogramma

45 7c. Conceptagenda Slimme en Schone Logistiek
8. Rondvraag gedeputeerde Olthof (Mobiliteit, Bereikbaarheid, Infrastructuur en Luchtvaart)
9. Sluiting
10. C-agenda
11. C-agenda Luchtvaart

50 11a. Ingekomen mail SOS-Zaanstreek mede namens Platform Vlieghinder Kennemerland (PVK)

1. Opening en mededelingen

De voorzitter opent de commissievergadering om 20.10 uur en verwelkomt alle aanwezigen. Het 
55 quorum is aanwezig. 

Mededelingen:
• Het Provinciehuis is nog niet geopend voor publiek en insprekers. Mevrouw De Wit (SOS-

Zaanstreek) zal bij het inspreekhalfuur daarom digitaal inspreken, mede namens Platform 
60 Vlieghinder Kennemerland.

• Gedeputeerde Pels is afwezig. Eventuele rondvragen worden schriftelijk beantwoord.
• Mevrouw Van Geffen zal vanwege de afsplitsing van de VVD verder gaan onder de naam Liberaal 

Noord-Holland. Dit zal in de vergadering van Provinciale Staten op 11 oktober worden 
geformaliseerd. De Statencommissie Mobiliteit en Bereikbaarheid gaat ermee akkoord om 

65 mevrouw Van Geffen als zelfstandig Statenlid aan deze vergadering te laten deelnemen.
• De heer Terwal (VVD) verzoekt de presentatie van de technische briefing en het BOT overleg van 

hedenavond te publiceren in iBabs.
• Op 6 december a.s. kan een werkbezoek plaatsvinden. De griffie zal nagaan of het mogelijk is 

het eerder voorgestelde werkbezoek aan de Brugbedieningscentrale in Heerhugowaard te 
70 combineren met een werkbezoek aan de Verkeerscentrale in Hoofddorp.   

2. Vaststelling van de agenda, het verslag van de vorige vergadering en lijsten moties en 
toezeggingen

75 Mevrouw Kuiper (CDA) vindt het agenderen van een belangrijk agendapunt om 23.00 uur wat laat, na 
vijf uur vergaderen. Ze vraagt of daarvoor een andere modus kan worden gevonden. De voorzitter 
meldt dat ook de volgende vergadering een volle agenda heeft. Aanstaande donderdag staat 
gereserveerd voor een uitloop. De voorzitter stelt voor om vandaag niet na 23.00 uur nog met een 
nieuw agendapunt te starten. Dat betreffende agendapunt zal dan worden doorgeschoven.

80 De heer Steeman (D66) kondigt aan dat het voor de fractie van D66 qua bezetting lastig is om 
aanstaande donderdag bij de uitloopvergadering aanwezig te zijn.
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De voorzitter stelt voor om de B-stukken in andere volgorde te behandelen en agendapunt 7b als 7a 
te behandelen en de agendapunten 7a1 en 7a2 te agenderen als 7b1 en 7b2. De commissie gaat 
akkoord. De agenda van 27 september 2021 wordt gewijzigd vastgesteld. 

85
Het verslag van de commissievergadering van 6 september 2021 wordt ongewijzigd vastgesteld.
De lijst van moties wordt vastgesteld. De lijst van toezeggingen wordt vastgesteld.

2a. Vooruitblik komende vergadering(en) aan de hand van de Strategische agenda en 
90 vaststelling Strategische agenda

De Strategische agenda wordt vastgesteld.

3. Inspreekhalfuur over onderwerpen die niet op de agenda staan maar wel tot de portefeuille 
95 van de commissie behoren

Een inspreker spreekt digitaal in.

Mevrouw De Wit (SOS Zaanstreek) spreekt mede namens Platform Vlieghinder Kennemerland.
100 De onafhankelijke website Vlieghinder.nl toont de onwaarachtigheid van het beleid rondom Schiphol 

klip en klaar aan. De zogenaamde geluidscontouren bestaan helemaal niet. De burgers zijn de dupe 
van onwaarachtige MER’s, onwaarachtige geluidswaarden, onwaarachtige stikstofuitstoot en een veel 
te laat RIVM onderzoek naar de schadelijkheid van geluid en de gigantische uitstoot. Een overheid 
zou met die kennis direct een voorzorgsbeginsel hanteren om burgers tegen Schiphol te 

105 beschermen. Burgers hebben moeite een onwaarachtig handelende Rijksoverheid nog te vertrouwen. 
Noord-Hollanders, Zaankanters en Kennemerlanders zijn tot tweederangs burgers verklaard. Ze 
hebben de pech in dunbevolkt gebied te wonen. Dankzij de Luchtvaartwet uit 2003 is hun 
gezondheid minder waard verklaard dan de gezondheid van Amsterdammers.
SOS-Zaanstreek en PVK vragen Provinciale Staten of zij willen samenwerken aan een leefbaarder 

110 Noord-Holland. Willen zij samen met SOS-Zaanstreek en PVK optrekken richting de Rijksoverheid om 
de gevolgen van de bedrijfsvoering van Schiphol aan te dragen. 
Met zorgen over de gezondheid van haar kleinkind dicht onder Schiphol begon mevrouw De Wit vier 
jaar geleden met haar strijd tegen dit onrecht. Een oma uit Assendelft maakt zich zorgen om haar 
drie maanden oude kleinzoon die, als hij bij haar is, door de herrie van Schiphol, maar niet in zijn 

115 broodnodige diepe slaap kan komen. Hoe erg is dit voor zijn gezondheid en ontwikkeling? Help ons. 
Doe het voor dit kind en doe het voor zijn oma.

Mevrouw Van der Waart (GL) verwijst naar de zojuist verzorgde technische briefing over de 
luchtvaart. Daarin werd gesteld dat er als gevolg van de per saldo benadering een soort verschuiving 

120 heeft plaatsgevonden. Inwoners van dunbevolkt gebied zijn daarvan ernstig de dupe. Ook is er een 
verschuiving gaande waarbij er meer focus voor gezondheid komt. Merkt mevrouw De Wit daarvan 
iets in haar dagelijks leven?

Mevrouw De Wit merkt alleen dat de overlast vreselijk veel erger is dan die ooit is geweest. Mevrouw 
125 De Wit wordt wakker met de herrie en stank en gaat weer slapen met herrie en stank. Zij woont al 

veertig jaar lang nabij de luchthaven. Vijftien jaar lang betekent dertig procent meer kans op een 
hartstilstand of een herseninfarct. Wat je aangedaan wordt met constante herrie bij het wakker 
worden, overdag en bij het slapen gaan, dat is vreselijk.
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130 De voorzitter bedankt mevrouw De Wit voor haar inbreng.

4. Rondvraag gedeputeerde Pels (Noordzeekanaalgebied (NZKG) en (Zee)havens)

Er zijn geen rondvragen voor gedeputeerde Pels.
135

5. A-agenda Algemeen
5a. Financiën: Voordracht Tweede begrotingswijziging 2021

Mevrouw Kuiper (CDA) las in het stuk dat er aangesloten is bij het Investeringsplan Amsterdam 
140 Logistic Port. Dat was vanuit de Ongestoorde Logistieke Verbinding Greenport. Dit jaar wordt er 

€ 1,8 miljoen minder uitgegeven. Wat is het voordeel geweest van die overgang? Is er een causaal 
verband tussen de overgang en minder besteding?

De heer Terwal (VVD) zegt dat alle financiële ontwikkelingen en mutaties in Programma 4 
145 Bereikbaarheid voor de VVD goed zijn te volgen en op instemming kunnen rekenen. De fractie heeft 

zorgen over het gevraagde krediet van € 1,23 miljoen voor de aanleg van een zonnefietspad, langs 
de N201. De VVD is voorstander van innovatieve projecten in de provinciale infrastructuur. In de 
afgelopen Statenvergadering is een motie van de VVD samen met D66 en de PvdA aangenomen over 
de verdere uitrol van infrastructuur van gerecycled plastic. Juist de pilotresultaten van het project 

150 SolaRoad bij Krommenie waren niet positief. De VVD wil het project SolaRoad niet volledig 
afschrijven, want dit soort innovatieve projecten gaan nu eenmaal met vallen en opstaan. Wat ons 
verbaast is dat zo kort na het weghalen van het fietspad er nu € 1,23 miljoen geïnvesteerd wordt in 
eenzelfde fietspad langs de N201. Is het niet verstandig om te wachten tot dit soort zonnefietspaden 
in de werkplaats verder ontwikkeld zijn, op basis van de ervaring in Krommenie en andere plekken, 

155 en dan pas in een verbeterde versie van het zonnefietspad te investeren?

De heer Klein (CU) sluit zich aan bij het laatste punt van de VVD. Ook de CU is kritisch op dit 
voorstel. Innovatie is belangrijk, maar er is ook veel geleerd. Zo werken zonnepanelen op busbanen 
voor zwaar verkeer niet goed. Wat is de specifieke onderzoeksvraag die we gaan beantwoorden? Is 

160 het inmiddels in een fase dat de markt het verder kan oppakken?
Dan is er nog een vraag over de heropening van het krediet voor de N236. Er waren 
restwerkzaamheden. Gedacht werd dat die binnen het gebiedscontract vielen, maar dat bleek niet 
het geval. Kan de gedeputeerde dit toelichten? Is een verkeerde afspraak gemaakt met de aannemer? 
Welk bedrag moet straks extra beschikbaar worden gesteld?

165
De heer Hoogervorst (SP) sluit zich aan bij de opmerkingen over het zonnefietspad. Er wordt een 
proef gehouden in de Provincie Utrecht. Waarom wachten we die uitkomst niet af? 
Wanneer komen de voorstellen in het kader van bermveiligheid? Over welke bermen gaat het?

170 De heer Steeman (D66) zegt dat D66 tevreden is over de manier waarop de financiële cyclus is 
verbeterd, waarvoor complimenten. In het proces rondom de Regionale Energie Strategieën werd 
duidelijk dat veel Noord-Hollanders en veel gemeenten de voorkeur hebben voor een manier van 
energie opwekken die zo onzichtbaar mogelijk is. D66 is een groot voorstander van de innovatieve 
manier om de provinciale infrastructuur te benutten voor de opgave uit de RES’en en het 

175 Klimaatakkoord. De proef met de SolaRoad was niet ideaal. Het was een proef om van te leren. Ook 
van de communicatie naar omwonenden en gebruikers kan geleerd worden. De enorme potentie van 
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de vele kilometers provinciale infrastructuur die ingezet kan worden voor de energietransitie maakt 
dat D66 toch voorzichtig voorstander is van de verdere innovatie rondom het zonnefietspad N201
Bij deze innovatie moet duidelijk zijn wat er uit een eerdere proef is geleerd. De vervolgproef moet 

180 voor alle gebruikers van het fietspad veilig en comfortabel uitgevoerd worden, duidelijke 
doelstellingen hebben en er moeten een evaluatie en heldere communicatie- en participatiestrategie 
komen.
D66 denkt dat er veel andere duurzame innovatie mogelijk is door een uitnodigend infrastructuur- 
en mobiliteitsbeleid. Provinciale Staten namen onlangs het Perspectief Mobiliteit aan. D66 ziet de 

185 uitvoering graag in komende begrotingsstukken onderbouwd. 
D66 is voorstander van het inzetten van het budget voor bermveiligheid, maar het aandragen van 
projecten voor dit budget moet bij voorkeur van onderop plaatshebben, niet alleen vanuit provinciale 
weginspecties, maar zeker ook vanuit gebruiker, gemeenten en wellicht in samenwerking met 
politie. Op die manier wordt de weg volgens het boekje maar ook vanuit de gebruiker veiliger. Een 

190 warm pleidooi om de adviezen van duurzaam veilig op een meer rekkelijke wijze toe te passen dan 
op een precieze toepassing, zal ik u op dit moment besparen, maar in het algemeen mag er meer 
vanuit de weggebruiker zelf worden gedacht dan vanaf de tekentafel.

De heer Deen (PVV) bezigde de woorden van de heer Terwal al vaker in deze commissie en in de 
195 Staten. Het pijnpunt van de PVV in deze begrotingswijziging is dan ook het beschikbaar stellen van 

€ 1,2 miljoen. Dat geld kan beter besteed worden aan onderhoud en/of vervanging.

Gedeputeerde Olthof constateert dat er toch nog de nodige technische vragen zijn gesteld. Over de 
Zuidcorridor zijn de Staten al eerder geïnformeerd. Truckparking was de oude naam. Het budget dat 

200 daarvoor was gereserveerd, wordt gebruikt om de logistiek rondom Schiphol te verbeteren. 
Truckparking werkt niet en het geld wordt ingezet op het programma Amsterdam Logistic. 
Haarlemmermeer zet budget in. In 2021 wordt circa € 500.000 ingezet voor concrete plannen. De 
rest van het gereserveerde budget volgt daarna. 
Op het gebied van het zonnefietspad zijn veel ontwikkelingen. Eerder is besloten om het budget 

205 vanuit zwaar verkeer in te zetten. Zwaar verkeer op zonnecellen blijkt in de praktijk niet te werken. 
Niet alleen SolaRoad, maar meerdere partijen ontwikkelen zonnefietspaden. In Zuid-Holland en 
Noord-Brabant worden fietstrajecten, via een aanbesteding in de markt gezet. Er zijn meerdere 
partijen betrokken. De gedeputeerde zal uitzoeken of SolaRoad, of een andere partij het oppakt. Met 
de lessen die zijn geleerd met SolaRoad en vanwege de ontwikkelingen bij andere partijen vindt het 

210 college dat Noord-Holland hierin een rol zou moeten spelen. Op de specifieke vragen over welke 
partij en randvoorwaarden en zekerheden volgt een schriftelijk antwoord.

Bij interruptie vraagt de heer Terwal (VVD) welke partij tot aanleg van zonnefietspaden overgaat. Wat 
zijn de lessons learned van deze partij? Hoe kan worden voorkomen dat de coating loslaat bij 

215 extreme weersomstandigheden, zoals vorst?

Gedeputeerde Olthof geeft aan dat er lessen zijn geleerd. De gedeputeerde meent dat de gevraagde 
informatie al is verstrekt. Mocht dit niet het geval zijn, dan volgt de informatie alsnog.

220 Bij interruptie vraagt de heer Klein (ChristenUnie) wat het specifieke doel is van deze investering.

Gedeputeerde Olthof verduidelijkt dat SolaRoad geen bedrijf an sich. Het is een techniek die 
ontwikkeld is. Een marktpartij kan het product SolaRoad gaan gebruiken. Provincie Noord-Holland 
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doet niet mee in de aanbesteding als SolaRoad. Dit zal door de markt worden opgepakt. Het is niet 
225 Solaroad die de uitvoering gaat doen.

Bij interruptie wijst de heer Klein erop dat Provincie Noord-Holland voor 50% eigenaar is van 
SolaRoad. Noord-Holland gaat vanuit haar provinciale rol een aanbesteding doen rondom 
zonnefietspaden. Daar kan het SolaRoad product voor worden gebruikt, maar dat is niet zeker?

230
Gedeputeerde Olthof gaat dat uitzoeken. Het is aan de markt om het beste product op die plek uit te 
kiezen.

Bij interruptie vraagt de heer Steeman (D66) om een reactie op zijn verzoek om communicatie en 
235 participatie.

Gedeputeerde Olthof antwoordt dat er bij dit soort projecten goede communicatie moet zijn. We 
nemen de communicatie ter harte. 

240 De heer Steeman (D66) weet dat er sprake van teleurstelling was omdat de coating van het 
zonnefietspad losliet en het ten prooi viel aan vandalisme. 

Gedeputeerde Olthof wijst erop dat het de N203 was die hierdoor in het nieuws kwam. Er was sprake 
van teleurstelling en sarcasme. Dit moet worden voorkomen in het vervolgtraject. Zoals toegezegd 

245 volgt daarover meer informatie. Informatie over de geleerde lessen en over de vraag waarom wordt 
verwacht dat het nu wel goed zal gaan.

In een aantal concrete projecten zijn de Staten al geïnformeerd over waar het om gaat bij 
bermveiligheid. De Staten ontvingen daarover een brief.

250
Bij interruptie beaamt de heer Hoogervorst dat dit gedeeltelijk waar is. In april ontvingen de Staten 
hierover een brief. De heer Hoogervorst begreep dat dit bedrag bestemd is voor de wegen die niet in 
aanmerking komen voor medefinanciering. Overigens was zijn concrete vraag wanneer de 
voorstellen komen voor de locaties waar de bermen beveiligd gaan worden.

255
Gedeputeerde Olthof zal de brief van toen terughalen. 
Dit gaat uiteindelijk om het beschikbaar stellen van een krediet voor dat deel.
De gedeputeerde hoopt niet dat de Staten van het college verwachten dat per onderdeel c.q. wegvak 
iedere investering ter goedkeuring langs Provinciale Staten komt. De investering per project/traject 

260 varieert enorm. Het gaat over een groot areaal waar de bermveiligheid ter discussie staat. Om 
daarvan een groot deel op te kunnen pakken wordt daarin nu geïnvesteerd.

Bij interruptie vraagt de heer Hoogervorst (SP) of de gedeputeerde kan toezeggen dat als de 
projecten in het kader van bermveiligheid zijn afgerond, hij met een overzicht komt van wat er 

265 plaatsvond.

Gedeputeerde Olthof zal een overzicht geven van wat gerealiseerd is en wat nog onderhanden is.
Een uitwerking van het Perspectief is nooit toegezegd. Het Perspectief is de paraplu, wat vertaald 
wordt naar actieve mobiliteit. De Staten krijgen geen voorstel waar de uitvoering van het Perspectief 

270 in genoemd staat. Dat komt terug in andere onderdelen, zoals in Slimme en Schone Logistiek.
Het is goed om te bespreken hoe verder wordt gegaan met innovatie. 
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Bermveiligheid is een combinatie van. Dat komt op basis van incidenten die plaatsvinden, van 
weginspecteur en door input vanuit andere partijen. Daar zit geen uitgebreid participatietraject op. 
Vanuit de expertise en ervaring van de weginspecteurs blijkt waar bermveiligheid moet worden 

275 toegepast. Wie zouden anders moeten worden betrokken als het gaat om bermveiligheid? Ook komt 
bermveiligheid aan de orde na incidenten.

De heer Steeman (D66) bedoelde niet specifiek dat de provincie over bermveiligheid met inwoners 
moet participeren. Hij doelde op de getrapte participatie via gemeenten. 

280
De voorzitter constateert dat er geen behoefte is aan een tweede termijn.

De voordracht Tweede begrotingswijziging mag voor wat betreft de commissie Mobiliteit en 
Bereikbaarheid als hamerstuk worden doorgeleid naar Provinciale Staten, onder het voorbehoud dat 

285 de heer Terwal (VVD) de informatie over het zonnefietspad eerst wil afwachten.

6. A-agenda Mobiliteit, Bereikbaarheid en Infrastructuur
6a. Eindverantwoording project N23 Westfrisiaweg

290 Mevrouw Kuiper (CDA) vindt het een goede insteek om de resterende middelen uit het project 
Westfrisiaweg in te zetten voor het programma Bereikbaarheid. Ook uit dat programma hadden de 
middelen beschikbaar moeten worden gesteld indien er tekorten zouden zijn geweest. Provincie 
Noord-Holland is niet de enige investeerder in dit project, maar heeft dat met vele partners gedaan. 
De aanleg van de weg is ook in hun belang geweest. Het is gebruikelijk dat voor een gezamenlijke 

295 opgave ook gezamenlijke middelen ter beschikking worden gesteld. We hebben overwogen of het 
niet een goed idee zou zijn om de partners naar rato een deel van het resterende bedrag terug te 
betalen. Het zou een redenering kunnen zijn om van het resterende bedrag een kwart terug te 
storten, maar met dertien gemeenten, Hoogheemraadschap Hollands Noorderkwartier en het 
georganiseerde bedrijfsleven is het terug te ontvangen bedrag voor een ieder niet zodanig groot dat 

300 dit scenario niet onze voorkeur heeft, als het al juridisch zou kunnen. 
Raadsfracties van gemeente Hoorn hebben een lijst opgesteld met infrastructurele verbeteringen in 
hun gemeente, die uit het overschot betaald zouden kunnen worden. In Medemblik zijn er ook 
projecten, die van belang zijn voor de bereikbaarheid. In Hoogkarspel wordt gedacht aan de aanleg 
van een extra tunnel voor tractoren. Dat middelen ter beschikking komen voor projecten binnen het 

305 Programma Bereikbaarheid is een heel goed uitgangspunt. Voor het CDA is de vervolgvraag of deze 
middelen dan ook niet ingezet moeten worden voor projecten, die van belang zijn voor de partners 
van de Westfrisiaweg. Hoe kijkt de gedeputeerde hier tegenaan? Ziet hij mogelijkheden om de 
vrijgekomen middelen aan te wenden voor een of meerdere nieuwe projecten, die de infrastructuur 
van deze partners versterken en verkeersveiliger maken?

310
De heer Terwal (VVD) zegt dat de VVD verheugd is over de aanleg van de nieuwe Oostwestverbinding 
in West-Friesland. Het is een prachtig voorbeeld dat laat zien dat nieuwe infrastructuur goed kan 
zijn voor doorstroming, verkeersveiligheid, economische ontwikkeling en leefbaarheid. Het is een 
win-winsituatie. Hopelijk wil de gedeputeerde samen met de VVD en hopelijk met meer 

315 Statenfracties stappen zetten om de mooie, maar steeds drukker wordende provincie bereikbaar te 
houden, daar waar fiets en openbaar vervoer niet altijd de gewenste oplossing kunnen bieden. 
Het project Westfrisiaweg kan met een positief saldo worden afgesloten. Met de aftrek van kosten 
voor restwerkzaamheden blijft er € 9,17 miljoen over. De VVD vindt het logisch dat deze middelen 
terugvloeien naar het Programma Bereikbaarheid, voor de dekking van het verbeteren van bestaande 
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320 en het aanleggen van nieuwe infrastructuur. Wethouders van West-Friese gemeenten geven aan erg 
blij te zijn met de Westfrisiaweg. Deze heeft wel gezorgd voor enkele knelpunten op het 
onderliggend wegennet. Is de gedeputeerde bereid om met welwillendheid het gesprek aan te gaan 
met de West-Friese partijen over deze knelpunten en te kijken hoe dit past in het bredere financiële 
plaatje?

325
Mevrouw Doevendans (PvdA) zegt dat het elf jaar heeft geduurd voordat de weg er lag. In die elf jaar 
is er veel gebeurd en ook is er extra geld toegevoegd. De PvdA is blij dat het geld dat resteert 
terugvloeit naar het Programma Bereikbaarheid. De wereld verandert snel. Er liggen prachtige 
plannen, maar daarbij is het belangrijk om te kijken naar de lessen die zijn geleerd uit dit project. 

330 Die ervaringen kunnen worden meegenomen in alle plannen, studies en realisaties in de komende 
tijd.

Mevrouw Van der Waart (GL) zegt dat GL wat genuanceerder is over de doelstellingen, dan de heer 
Terwal, wanneer hij spreekt over een win-winsituatie. Die weg zou waarschijnlijk in deze tijd op een 

335 andere manier aangelegd worden. Een belangrijke doelstelling voor GL was de toename van de 
verkeersveiligheid en het veilig en comfortabel faciliteren van actieve mobiliteit. Diverse 
ongelijkvloerse kruisingen zijn gerealiseerd, ook voor fietsers. Daarnaast is een parallelstructuur 
aangelegd. GL is niet altijd overtuigd van de verbetering van de verkeersveiligheid en met name voor 
de kwetsbare verkeersdeelnemers. De parallelweg vervangt in sommige gevallen het fietspad dat er 

340 al lag. Waar eerst de fietsers en voetgangers hun eigen infrastructuur hadden, maken zij nu gebruik 
van de parallelweg, samen met het landbouwverkeer en het lokale autoverkeer. Eerder al sprak GL 
haar zorgen uit over de veiligheid van het langzaam verkeer, vanwege het sluipverkeer. Kan de 
gedeputeerde toezeggen om de gemaakte afspraken met de gemeente over de ontsluiting van twee 
nieuwe wijken, waaraan gerefereerd werd in de beantwoording van schriftelijke vragen, te delen?

345 Er resteert geld. Anders dan het CDA vraagt GL zich af waarom besloten is om dit binnen de 
Bereikbaarheidsportefeuille te houden. GL had verwacht dat dit geld naar de Algemene reserves zou 
vloeien.

De heer Hoogervorst (SP) zegt dat de SP altijd kritisch is geweest over de besluitvorming, de 
350 planning en de uitvoering van het project N23 Westfrisiaweg. Voor de SP waren nut en noodzaak van 

de Westfrisiaweg een punt van flinke discussie. Ook langs het geplande tracé is veel verzet geweest. 
Er resteert een bedrag van ruim € 9,1 miljoen. Het college doet het voorstel om dit restbedrag te 
bestemmen als ruimte in de kapitaallasten PMI voor de dekking van verbeter- en realisatieprojecten 
binnen het Programma Bereikbaarheid en Mobiliteit. Dat laatste is op zich geen gek idee, mits 

355 Provinciale Staten hier straks bij besteding wel de zeggenschap over houden. Kan de gedeputeerde 
dat toezeggen?  Als dat lastig wordt, dan is terugstorten naar de Algemene reserve misschien 
verstandiger.
De eindverantwoording rept niet over problemen die zich bij de aanleg van de weg hebben 
voorgedaan. Door een conflict met de aannemer lag het project maanden stil. Waarom zijn deze 

360 tijdens het werk gerezen uitvoeringsproblemen niet opgenomen in het document? Is er een overzicht 
van deze ‘hindernissen’? Heeft de Provincie goed geleerd van de wijze waarop deze belemmeringen 
zijn opgelost? Bent u bekend met de problemen die op plekken langs het tracé juist ontstaan zijn na 
de opening van de weg? Hoe worden deze problemen opgelost? Als tip geeft de SP mee om het 
landbouwverkeer buiten spitstijden gebruik te laten maken van de Westfrisiaweg. Het deel tussen 

365 Broekerhaven (Stede Broec) en Enkhuizen is nog meer een flessenhals in de verbinding geworden 
dan het al was. Welke oplossingen hebben Gedeputeerde Staten hiervoor? De geluidsoverlast is in 
Broekerhaven sterk toegenomen door de aanleg van de rotonde, het toegenomen vrachtverkeer en 



Pagina 9

9

doordat personenauto’s op de korte inhaalstroken nog even het vrachtverkeer willen inhalen. De SP 
vroeg hiervoor al meerdere malen aandacht. Kan het restbedrag van het project hier enig soelaas 

370 bieden? Wanneer gaan de officiële verkeerstellingen plaatsvinden? Deze tellingen moeten dienen als 
basis voor mogelijke vervolgacties op en langs de weg. De aanleg van de Westfrisiaweg heeft ook 
veel groen gekost en de milieubelasting van het gebied sterk vergroot. In afritoksels zijn nieuwe 
boompjes geplant. Ze doen het niet altijd goed, mogelijk door grond die niet schoon genoeg was. De 
SP mist in het stuk een exacte opgave van financiële bijdragen door derden. Welke derde partij heeft 

375 welk bedrag bijgedragen. Als er zoveel geld over is, kan er dan een evenredig deel terug naar die 
derden?

De heer Klein (CU) begreep uit de evaluatie dat er sprake is van negen minuten snelheidswinst op 42 
kilometer. Dat is mooi maar de CU is vooral blij met de verbeterde verkeersveiligheid, de 

380 vermindering van sluipverkeer en de verbeterde situatie voor fietsers. Het project is binnen budget 
uitgevoerd. Het is goed om het bedrag te bestemmen in de reserve kapitaalslasten. Mocht er in een 
ander project een tekort zijn, waardoor er geen fietstunnel gerealiseerd kan worden, dan weten de 
Staten nu dat er tien miljoen euro in kas is om die tunnel voortaan wel te kunnen realiseren.

385
De heer Hollebeek (PvdD) hoorde dat sinds de opening van de weg het aantal dierlijke 
verkeersslachtoffers bijzonder was toegenomen. Nieuwe natuurvriendelijke oevers zijn aangelegd. 
Als er dan zoveel geld over is dan kan daarvan mogelijk geld worden besteed om te voorkomen dat 
er zoveel extra slachtoffers vallen. Wat aan geld resteert mag wat de PvdD betreft terug richting 

390 Algemene reserves.

De heer Steeman (D66) spreekt van een grootschalig en langdurig project met veel communicatie, 
participatie en vele betrokken partijen. Het is een project met veel voordeel voor vervoerders, 
gebruikers en de leefbaarheid in de regio. Het levert zeker een veiligere weg op voor alle 

395 deelnemers. Het project is binnen het budget uitgevoerd. De uitvoering van het project N23 
Westfrisiaweg is er een om trots op te zijn. 
Met de voorgestelde besluiten en de financiële bestemming van de resterende saldo is D66 het eens.
Als er ruimte is voor een vrije invulling, anders dan het vrijhouden voor de dekking van verbeter- en 
realisatiepunten in het Programma Bereikbaarheid en Mobiliteit dan kan de commissie daar wellicht 

400 een gedragen richting aan geven.
Wordt er blijvend gemonitord of de beoogde en behaalde reistijdswinst ook daadwerkelijk leidt tot 
verbetering van de leefbaarheid in de omgeving. Onder restwerkzaamheden zou D66 aandacht willen 
geven aan de fietsinfrastructuur. De onderdoorgang bij Wogmeer is meer een hindernisbaan, die 
uitnodigt alsnog de rotonde over te fietsen, dan een logisch punt in een doorfietsroute. Het is een 

405 leerpunt voor de toekomst, de evaluatie en monitoring van het project N23. 
Al deze opmerkingen doen niets af aan de prestatie die is geleverd in dit project.

De heer Deen (PVV) zegt dat het project door de jaren heen veel voeten in de aarde heeft gehad, 
maar dan heb je ook wat. De PVV kan volmondig instemmen met het voorliggend besluit. 

410 Vragen over knelpunten zijn al aan de orde gekomen. Ook de PVV is benieuwd naar de antwoorden.
Op pagina 10 van de voordracht staan nog uit te voeren restwerkzaamheden. Een daarvan is 
‘maatregelen als gevolg van een toets door Rijkswaterstaat’. Kan de gedeputeerde dit punt nader 
(schriftelijk) toelichten?
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415 Gedeputeerde Olthof legt uit dat de Provincie constant in gesprek is met haar partners, als het gaat 
om knelpunten. De vraagstukken worden beoordeeld om te weten of een verbetering of aanpassing 
nodig is. Dat hangt niet af van het feit dat er € 9 miljoen beschikbaar is. Er zijn geen regionale 
budgetten met elkaar afgesproken.
De gedeputeerde was enigszins verbaasd over de reacties. Wanneer de gedeputeerde naar de Staten 

420 komt voor een extra krediet, in verband met een nieuwe ontwikkeling, dan zijn het vooral de fracties 
van CDA en VVD die vragen of het niet ten koste gaat van bestaande plannen. Met elkaar is een 
systeem afgesproken dat als er een tekort dreigt het via deze lijn gaat. Nu is er een meevaller en dan 
wilt u die meevaller meteen gaan uitgeven. De meevaller willen we behouden voor Bereikbaarheid. 
De tekorten lopen ook via het Programma Bereikbaarheid. Om die reden wordt dit voorstel gedaan 

425 en vloeit de meevaller niet direct naar de Algemene middelen. 

Bij interruptie benadrukt de heer Terwal dat hij niet heeft gezegd dat de wensen van de West-Friese 
gemeenten specifiek aan het bedrag van € 9,17 miljoen moet worden opgehangen. De VVD is echt 
tegen het laten terugvloeien van de meevaller naar de Algemene reserve. Het was voor Mobiliteit 

430 bedoeld en het moet voor Mobiliteit behouden blijven.

Bij interruptie merkt mevrouw Kuiper (CDA) op dat uiteraard voorop blijft staan dat bij alles wat we 
doen er altijd een probleem moet zijn, waarvan het noodzakelijk is dat het wordt opgelost. Dat alles 
moet verlopen via de normale toetsingscriteria die de Provincie daarvoor hanteert binnen het 

435 Programma Mobiliteit. Een project moet wel bijdragen aan bijvoorbeeld verkeersveiligheid.

Gedeputeerde Olthof komt niet met een voorstel om het bedrag van € 9,17 miljoen in te zetten voor 
specifieke projecten in de regio West-Friesland. Hij is wel bereid om met die gemeenten in gesprek 
te gaan over knelpunten die er zijn. Die zullen via de normale procedure aan de Staten worden 

440 voorgelegd. Uiteindelijk gaan Provinciale Staten over elk krediet dat beschikbaar wordt gesteld. 
Projecten moeten op inhoud worden beoordeeld en niet omdat er toevallig voor West-Friesland een 
budget resteert. Er zijn ook tekorten. Dan gaat de gedeputeerde ook niet naar West-Friesland toe 
om te melden dat er minder projecten worden uitgevoerd. Volgens het afgesproken systeem worden 
vraagstukken en knelpunten beoordeeld op de inhoud. Dan komen Gedeputeerde Staten naar 

445 Provinciale Staten voor een krediet. Het werkt niet andersom.

Bij interruptie vraagt de heer Hoogervorst (SP) of de gedeputeerde bedoelt dat hij ook niet bereid is 
om met de gemeenten om tafel te gaan om daadwerkelijk de problemen op te lossen, als die 
duidelijk gerelateerd zijn aan de aanleg van de N23.

450
Gedeputeerde Olthof heeft duidelijk gezegd dat hij bereid is om met gemeenten te praten over 
knelpunten en oplossingen. Hij is niet bereid om met een voorstel te komen om daarvoor dit geld te 
gebruiken.
Over de flessenhals bij Broekerhaven is met de gemeente gesproken, net als over de toename van de 

455 geluidsoverlast. De geluidstoename valt uiteindelijk binnen alle criteria. Er is geen aanleiding om op 
dit moment aanvullende maatregelen te treffen.
De zeggenschap bij de aanbesteding ligt hier. Provinciale Staten gaan over de financiële kaders en 
kredieten. U krijgt schriftelijk inzicht per partij wat de bijdrage is geweest.
GL vroeg naar de gemaakte afspraken. De gedeputeerde kent ze niet, maar als ze er zijn dan krijgt 

460 de commissie een overzicht.
Over nieuwe verkeerstellingen merkt de gedeputeerde op dat Provinciale Staten vorig jaar zijn 
geïnformeerd over intensiteit in doorstroming in relatie tot de oorspronkelijke inschattingen. Over 
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een aantal jaar wordt gekeken naar monitoring, ook in relatie tot de oorspronkelijke uitgangspunten 
en recente cijfers. De cijfers waren in het verleden niet volledig. Dat zal in de toekomst beter 

465 moeten. Er is geen planning om constant te monitoren. Dat gebeurt overigens ook niet op andere 
wegen. 

Bij interruptie vraagt de heer Hoogervorst (SP) nadrukkelijk naar de verkeerstellingen. De voorganger 
van de gedeputeerde, mevrouw Post, garandeerde de Staten dat mogelijke aanpassingen aan de 

470 flessenhals afhankelijk zouden zijn van de tellingen, die na afronding van de werkzaamheden, 
binnen een aantal jaren gedaan zouden worden. Wanneer worden de eerste officiële tellingen 
gedaan.

Gedeputeerde Olthof belooft op de vraag van de heer Hoogervorst terug te komen. Hij doet geen 
475 toezegging over tellingen, voordat hij een completer beeld heeft.

Bij interruptie vraagt mevrouw Van der Waart (GL) of de intensiteiten van de parallelweg dan ook 
meegenomen kunnen worden.

480 Gedeputeerde Olthof komt erop terug wanneer en wat wordt gemeten in het kader van de 
Westfrisiaweg en wat de ontwikkeling betekent ten opzichte van het referentiejaar.
Het vraagstuk rond landbouwverkeer dat door dorpen rijdt, speelt niet alleen in Drechterland, maar 
ook in Opperdoes en meer plekken in Noord-Holland. Er wordt gezocht naar oplossingen. Wat geen 
veilige situatie is als op de Westfrisiaweg landbouwverkeer rijdt, met een snelheidsverschil van 50 tot 

485 70 km/uur. Dat leidt tot gevaarlijke verkeerssituaties. Het vraagstuk is bekend en onder de 
aandacht. 
Richting de heer Klein merkt de gedeputeerde op dat er inderdaad € 10 miljoen in kas is. Echter er is 
een veelvoud daarvan aan toekomstige ambities. Volgend jaar gaat het college daarover in gesprek 
met de Staten.

490 De toets van Rijkswaterstaat houdt in dat wordt getoetst of alle elementen van deze weg voldoen aan 
de technische eisen in de richtlijnen van Rijkswaterstaat. Het kan zijn dat nog een enkele aanpassing 
nodig is waarvoor budget nodig is. Het is een laatste toets, wanneer de weg klaar is om te 
beoordelen of de weg aan alle richtlijnen voldoet.
De gedeputeerde is het eens met de opmerking dat van elk project -en niet alleen van geslaagde 

495 projecten- moet en kan worden geleerd. Er zijn veel lessen te leren.

De voorzitter constateert dat er geen behoefte is aan een tweede termijn.
De voordracht ‘Eindverantwoording project N23 Westfrisiaweg’ kan als hamerstuk worden doorgeleid 
naar Provinciale Staten van 11 oktober 2021, onder de aantekening van mevrouw Kuipers (CDA) dat 

500 de reactie van de gedeputeerde nog in haar fractie zal worden besproken. Mocht daar aanleiding toe 
zijn dan kan de voordracht altijd nog worden onthamerd.

7. B-agenda Mobiliteit, Bereikbaarheid en Infrastructuur
7a. Centrale afstandsbediening en machinerichtlijn

505
De heer Terwal (VVD) zegt dat de Provincie met de machinerichtlijn hoort te voldoen aan een 
Europese richtlijn en de daaruit voortvloeiende Nederlandse wetgeving.
Bij het aanvullende krediet van € 17 miljoen voor de Centrale afstandsbediening voor bruggen en 
sluizen hebben Provinciale Staten wel wat te kiezen uit vier scenario’s. De VVD vindt het prettig dat 

510 deze scenario’s vroegtijdig met de Staten gedeeld worden, om zo tot een afgewogen besluit te 
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komen, voordat er over de kredieten besloten wordt bij het Integraal Meerjarenprogramma 
Infrastructuur 2022-2029.
De VVD komt tot de conclusie dat de fractie de inzet van Provinciale Staten steunt om uit te komen 
op het ambitieniveau PNH-plus en daarmee, naast de nog resterende 28 objecten ook andere 

515 beheerders stimuleren om hun bruggen en sluizen aan te sluiten op de Centrale bediening.
De VVD laat zwaar meewegen dat de extra investering van € 17 miljoen door de lagere jaarlijkse 
bedienkosten in vijftien jaar wordt terugverdiend. De voorgestelde periodieke voortgangsrapportage 
juicht de VVD-fractie eveneens toe.

520 Mevrouw Kuiper (CDA) constateert dat zeven jaar na het besluit om over te gaan tot de centrale 
bediening pas twaalf bruggen centraal worden bediend op een capaciteit van zestig. Het CDA vindt 
dat wel een beetje teleurstellend. De fractie vindt het een goede stap dat het college in het voorjaar 
van 2020 hebben besloten om opnieuw een afweging te maken over de voortgang van de centrale 
bediening, gezien de te verwachten kostenoverschrijding. Nu ligt een rapport voor met vier 

525 scenario’s, maar ook met de conclusie van het college dat het door wil gaan met de centrale 
bediening omdat dit bijdraagt aan de Modal Shift, Smart Mobility en een veilige en efficiënte 
bediening van de brug. Het CDA kan meegaan in de conclusie van Gedeputeerde Staten dat de 
ambitie nog steeds gedragen wordt en zelfs urgenter is geworden. Het lijkt de fractie dan ook 
logisch om de resterende 28 bruggen en sluizen ook aan te sluiten. De hiermee gepaard gaande 

530 kosten, zo staat vermeld, verdienen zichzelf terug door minder inhuur van extern bedienpersoneel.
Het CDA wil dat graag gecombineerd zien met het scenario Kernnet. Als we de stap willen maken 
met vervoer over water, dan is het faciliteren van vrachtvervoer van groot belang. Bij vervoer over 
water is er nog veel onbenutte potentie. Volgens de beantwoording van technische vragen is er 
voldoende ruimte in de bediencentrale om zowel de provinciale bruggen aan te sluiten, als ook de 

535 bruggen van de andere beheerders op het Kernnet. Het CDA stelt voor om dit te beperken tot de 
brugbeheerders van Kernnet. Waarom wordt niet ingezet op het motiveren van deze beheerders om 
gezamenlijk te werken aan de overdracht van de bediening van deze bruggen? Er moet doorgepakt 
worden. Natuurlijk moet Provincie Noord-Holland voldoen aan de wettelijk verplichte 
Machinerichtlijn. Het is een logische keuze om de uitvoering daarvan te combineren met de 

540 werkzaamheden, die nog nodig zijn om de resterende bruggen aan te sluiten op de bediencentrale.
 
De heer Vonk (D66) vindt het opvallend dat het scenario Ambitie PNH alleen voordelen kent. Zijn 
daar geen nadelen aan verbonden?

545 De heer Klein (CU) denkt dat het verstandig is om de ambitie te handhaven. Vervoer over water is 
belangrijk en het ondersteunen daarbij. De ChristenUnie ziet het financiële voordeel van het 
combineren van de Machinerichtlijn investering met de centrale brugbediening. Als de investering 
dan ook nog kan worden terugverdiend dan is dat goed. De fractie vraagt het college wel om de 
vinger aan de pols te houden. Grote projecten hebben de neiging om verder te groeien. Het is goed 

550 om in de evaluatie te beoordelen of het volgens plan gaat, of dat een pas op de plaats moet worden 
gemaakt.

De heer Dessing (FvD) zegt dat de fractie van Forum voor Democratie geen voorstander was en is 
van centrale brugbediening. De voorkeur van de fractie gaat uit naar het Kernnet. De grote 

555 terugverdientijd die nodig is om de investering te doen ziet de fractie als een risico.
Waarom wordt niet gekozen voor alleen Kernnet? Er is toch nog een keuze om het beperkt te houden 
en dus beperkt geld uit te geven, los van de verplichte machinerichtlijnen?
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De heer Deen (PVV) merkt op dat de PVV het combineren van centrale brugbediening en 
560 werkzaamheden om te voldoen aan de machinerichtlijn zodat technische en financiële voordelen 

optreden, ondersteunt. De extra investering van € 17 miljoen die de centrale bediening kost wordt 
over vijftien jaar terugverdiend door minder inhuur van extern personeel. De PVV neigt naar het 
scenario Ambitie PNH, vanwege het nadeel dat bij PNH-plus extra ambtelijke inzet en onderzoek 
nodig is om de andere overheden bereid te vinden om zich aan te sluiten. Dit scenario beperkt de 

565 flexibiliteit om in de toekomst eventueel andere bruggen en sluizen van PNH aan te sluiten.

Mevrouw Doevendans (PvdA) vindt het vooral belangrijk dat wordt teruggegaan naar brugbedieners 
in eigen dienst bij Provincie Noord-Holland. In die zin twijfelt de PvdA tussen de scenario’s ‘Ambitie 
PNH’ en ‘PNH-plus’. Er staat dat het laatste scenario beperkend werkt in de flexibiliteit richting de 

570 toekomst. Waar zit het verschil in dat de flexibiliteit minder wordt als er meer bruggen en sluizen 
worden aangesloten?

De heer Hoogervorst (S) zegt dat de SP vond en vindt dat er eigen brugwachtpersoneel moet zijn. 
Hebben Gedeputeerde Staten een overzicht van wat het allemaal gaat kosten en wat het zou hebben 

575 gekost als de oude situatie gehandhaafd bleef?

Gedeputeerde Olthof zegt dat het niet aan de orde is om alles terug te draaien. Er is een afweging 
gemaakt in de vraag hoe het nu verder moet gaan. Er zijn nu twaalf bruggen aangesloten. De 
capaciteit van de bediencentrale is vele malen groter. Het college kiest voor het PNH-model, 

580 opschalend naar PNH-plus. Het college wil in eerste instantie vooral inzetten op de eigen 
brugbediening. Daar ligt de prioriteit en de grootste verantwoordelijkheid. Vervolgens wil het college 
bekijken of gemeenten bereid zijn om aan te sluiten. Daaraan liggen verschillende afwegingen ten 
grondslag. Op basis van gesprekken met vervoerders over water, efficiency, kwaliteit van 
brugbediening en de doorstroming is een centrale brugbediening veiliger en efficiënter.

585 Vervoer over water kan meer worden gestimuleerd als dat ook ’s nachts kan plaatsvinden. De 
gedeputeerde begrijpt de teleurstelling, maar toch stelt het college voor om door te gaan, ook gelet 
op de investeringen die zijn gedaan. 
De andere brugbeheerders zullen worden benaderd. Ze staan niet in de rij om over te stappen. 
Daarbij zal worden gekeken naar de kunstwerken in het Kernnet. Daar waar het kan wordt er naar 

590 gestreefd om alle bruggen in beheer te krijgen.
Vanuit kwaliteit gezien is gesteld dat Zaanstad uiteindelijk beter zelf alle bruggen kan bedienen in 
het belang van vervoer over water, veiligheid en doorstroming.
Het college zal bestuurders net als Provinciale Staten uitnodigen om op locatie te kijken wat de 
centrale brugbediening behelst.

595 De heer Vonk informeerde naar nadelen. Kijkend naar het totale project zijn er nadelen aan het 
model dat nu voorligt. FvD kiest specifiek voor het Kernnet. Vanuit vervoer over water is dit een 
logische keuze. Als wordt besloten tot het Kernnet dan heeft dit effect op de efficiency van de 
bediencentrale. Hoe meer bruggen er worden aangesloten, hoe slimmer er kan worden omgegaan 
met vervoer over water. Dit centrale bediencentrale is minder kwetsbaar als personeel uitvalt. Het 

600 gaat ook over veiligheid en efficiency. Als meer bruggen zijn aangesloten kan de 24-uursbediening 
beter worden benut.
Met deze keuze gaat de Provincie een spannend traject in. Provinciale Staten worden meegenomen in 
dit traject.
De investering in de centrale brugbediening kan worden terugverdiend omdat er minder personeel 

605 hoeft te worden ingezet. Het bedrag van € 11 miljoen voor de machinerichtlijn moet worden 
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geïnvesteerd. Als dit wordt gecombineerd met de investering in de centrale brugbediening levert dat 
een paar miljoen euro op in de totale kosten.
Over de beperkte flexibiliteit zegt de gedeputeerde het volgende. Stel dat het een succes wordt en 
de rest van Noord-Holland kan worden overtuigd van de centrale brugbediening in Heerhugowaard, 

610 waardoor de grenzen van de capaciteit worden bereikt. Dat betekent dat minder flexibel kan worden 
omgegaan met elke volgende nieuwe aansluiting van een brug of sluis.
Over de exploitatiekosten van de oude situatie is gemeld dat de investering wordt terugverdiend met 
de centrale brugbediening. Met een kleinere groep personeel kunnen meer bruggen worden bediend. 
Als de SP het totaal inzichtelijk wil zien dan moet het college een berekening erop loslaten, met 

615 onder meer de initiële investeringen in het gebouw en dergelijke. De financiële vergelijking van de 
exploitatiekosten van de huidige ‘fysieke’ brugbediening met die van de centrale brugbediening is 
opgenomen in het voorstel. Er zit ook een veiligheidselement in. Veiligheid gaat boven alles.
De gedeputeerde hoopt de Staten daarvan te kunnen overtuigen bij het werkbezoek aan de centrale 
brugbediening.

620
De voorzitter constateert dat er geen behoefte is aan een tweede termijn.

7b.1 Regionaal Mobiliteitsprogramma Noord-Holland en Flevoland 2021
625 7b.2 Deel 2 onderzoek CE Delft m.b.t. Regionaal Mobiliteitsprogramma

Beide agendapunten worden integraal behandeld.

De heer Dessing (FvD) verwijst naar de titel van het Regionaal Mobiliteitsprogramma: ‘Uitwerking 
630 energie- en klimaat akkoord. De vraagt rijst of mobiliteit een op een te vertalen is naar het 

Klimaatakkoord? Het Energie- en Klimaatakkoord is wel zeer prominent aanwezig in dit document. 
Dat stemt de fractie van Forum voor Democratie niet vrolijk. In het document wordt veel gesproken 
over de reductie van CO2 en stikstofreductie. Wat de fractie betreft is daardoor in het document een 
vermenging ontstaan tussen klimaat- en milieumaatregelen. De heer Dessing wil daarin een 

635 differentiatie aanbrengen. FvD is zeker voor het verbeteren van het milieu, maar de fractie stelt grote 
vragen bij de effectiviteit van de CO2-reductie en ze kan zich niet vinden in het klimaatverhaal dat 
daarachter zit en met name alle daaraan verbonden kosten. De kosten die daarbij worden gemaakt 
vallen buiten de scope van dit programma. Dat bevreemdt de fractie. De FvD mist een bedrijfsmatige 
aanpak in dit document. Wat is het plan, wat gaat het opleveren en wat gaat het kosten? 

640 In het CE Delft rapport wordt de effectbepaling van duurzame mobiliteitsopties genoemd. Het minst 
ambitieuze scenario is pas haalbaar als alles gedaan is wat wordt voorgesteld. Dan moeten alle 
gemeenten, alle partijen meewerken met hun ambitieniveau. Wat de fractie van FvD betreft is dat een 
enorm ambitieus verhaal. Daaruit blijkt ook dat dit een kansloze exercitie is.
Natuurlijk staan er elementen in dit plan, qua milieu en innovatie, die mogelijkheden bieden. 

645 Mobiliteit moet zeker worden omschreven in een Mobiliteitsplan. De nadruk ligt teveel op het 
klimaat en het ontbreken van een financiële onderbouwing is een gemis. 

De heer Koyuncu (DENK) zegt dat het volgende beeld wordt nagestreefd: zorgeloze mobiliteit voor 
alles en iedereen in 2050. Geen emissies, uitstekende bereikbaarheid, toegankelijkheid voor jong en 

650 oud, arm en rijk, valide en mindervalide, betaalbaar, veilig, comfortabel, makkelijk en gezond. 
Hoe toegankelijk is reizen nog als grote groepen mensen beperkt worden in de manier waarop ze 
kunnen reizen. In de menukaart staan maatregelen waarmee de fractie van DENK het niet eens is. 
Deze horen ook niet thuis in de menukaart.
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Het uitbreiden van betaald parkeren, het verminderen van parkeerplaatsen en het belasten van 
655 toegang tot sommige gebieden, klopt niet. Mensen die hun auto hard nodig hebben, zullen in veel 

gevallen hun auto niet wegdoen. In nog teveel gebieden ontbreken goede alternatieven. 
Door het duur of onmogelijk maken van parkeren of het voorkomen van inrijden van gebieden 
worden de mensen, die krap bij kas zitten en die hun auto hard nodig hebben, geraakt. De rijke elite 
met een privéparkeerplaats en een gesubsidieerde Tesla voor de deur kunnen hun gang gaan. 

660 Autorijden wordt op die manier een elitehobby. De ouders die hun kinderen naar de sportclub 
brengen, omdat de bushalte is wegbezuinigd hebben pech. De zzp’er, die geen klussen in de stad 
kan aannemen vanwege het ontbreken van parkeerplaatsen voor zijn werkbus, heeft pech. Moet dit 
de oplossing zijn en voor wie? Hoe rijmt dit met de ambitie om mobiliteit toegankelijk te maken voor 
arm en rijk? Wat DENK betreft is dit niet meer dan het spekken van de gemeentekas over de rug van 

665 de burgers. Voor een echte oplossing moet worden gezorgd voor goede alternatieven. Als die 
alternatieven er zijn, zal het autobezit afnemen. Het opzetten van deelconcepten is een goed 
alternatief. Het is belangrijk om ook daar op in te zetten. Is er op dit moment regionaal overleg en 
coördinatie tussen overheden en bedrijven achter de deelconcepten? Hoe zit het met het uitwisselen 
van kennis en informatie en samenwerking tussen de verschillende deelconcepten en overheden? Is 

670 er een specifiek overlegorgaan? DENK is heel blij met het stimuleren van deelconcepten. De heer 
Koyuncu mist daarbij een belangrijk punt, namelijk het bereiken van mensen met een afstand tot de 
digitale wereld. Hoe zorgen we ervoor dat ook die mensen op de hoogte worden gebracht van de 
vele voordelen van de nieuwe digitale oplossingen, zoals de deelconcepten? Deelt de gedeputeerde 
de mening van de heer Koyuncu dat dit een serieus aandachtspunt is en dat ook deze groep mensen 

675 moet worden meegenomen in de communicatieplannen?

Mevrouw Kuiper (CDA) spreekt van een ambitieus en noodzakelijk programma om de klimaatdoelen 
te behalen. Het uitwerken in de regionale Werkagenda’s lijkt het CDA een goede insteek om ervoor 
te zorgen dat het programma niet alleen op papier goed geformuleerd is, maar dat daadwerkelijk 

680 zaken in gang worden gezet en worden gecontinueerd.
Terecht gaf de gedeputeerde aan dat het maken van de afspraken met de regio maatwerk is. Het 
opstellen van een kaart waarmee voor elke gemeente inzichtelijk wordt gemaakt, waar zij in het 
proces van het bereiken van doelstellingen in het RMP staan, zou een goed instrument zijn. Voor 
gemeenteraden en inwoners wordt daarmee duidelijk waartoe hun inzet heeft geleid.

685 De inzet van de RMP-programmaorganisatie is wat het CDA betreft een goede keuze, gezien de 
taken die door dit team moeten worden uitgevoerd. 
De bijgevoegde menukaart met alle potentiële maatregelen en de effectbepaling daarvan is een goed 
instrument om te bepalen hoe de provincie verder moet. De menukaart laat zien dat veel van de te 
nemen maatregelen buiten de scope van de Provincie liggen. Voor het bereiken van effecten is zij 

690 afhankelijk van andere partijen. Hoe geven we als provincie hier zelf gevolg aan, los van het zoeken 
van samenwerking met andere partijen? Wat gaat de Provincie concreet doen?

De heer Terwal (VVD) vertelt dat de VVD bij de bespreking van de vorige versie van het RMP drie 
randvoorwaarden heeft meegegeven, waarbij de fractie dit programma beoordeelt. Maatwerk, 

695 adaptief en draagvlak. De fractie is content dat deze randvoorwaarden zijn meegenomen in het 
definitieve RMP. Bij de regionale doelstellingen wordt rekening gehouden met het feit dat de 
mogelijkheden om maatregelen te treffen verschillen tussen het stedelijk en landelijk gebied, waar 
fiets en openbaar vervoer minder vaak een alternatief kunnen zijn voor de auto. Regionale partners 
willen verschillende snelheden hanteren in de verduurzaming. Dit is voor de VVD het gewenste 

700 maatwerk.
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De stap voor stap benadering met de jaarlijkse actualisatie van het werkprogramma per deelregio 
getuigt van een adaptieve aanpak.
Zonder draagvlak bij gemeenten, ondernemers en inwoners gaan de ambities in het RMP niet 
gehaald worden. Dat het programma uitspreekt dat het van belang is dat partijen naar vermogen en 

705 draagkracht bijdragen aan de uitvoering is een eerste goede stap. De VVD ziet liever dat ‘de wortel 
wordt gehanteerd, in plaats van de stok’, door de Noord-Hollanders eerder te verleiden dan te 
verplichten tot bepaalde keuzes in mobiliteit. Van de zes programmalijnen staat die van reguleren en 
beprijzen bij de VVD-fractie niet bovenaan. Daarin vindt de heer Koyuncu in de VVD een 
medestander. Voor draagvlak is het belangrijk dat de kosten van alle maatregelen inzichtelijk 

710 worden gemaakt. Met de aangeleverde menukaart voelt het als eten in een restaurant, niet wetend 
hoe hoog de rekening uitvalt. Hopelijk kan de financiële onderbouwing verder worden uitgewerkt in 
de werkagenda voor 2022. Haalbaarheid en betaalbaarheid zijn cruciaal voor het draagvlak.

De heer Vonk (D66) zegt dat alles op alles moet worden gezet om de uitstoot van CO2 te 
715 verminderen. Het RMP geeft een goed overzicht van de te nemen maatregelen voor de komende tijd. 

Het programma past binnen het geheel aan maatregelen dat door het Rijk, Provincie Noord-Holland 
en andere overheden wordt genomen. Samenhang is er met de conceptagenda Slimme en Schone 
logistiek, waarover de commissie nog komt te spreken. Voor D66 is het belangrijk om te kijken over 
de provinciegrens en de samenwerking te zoeken waar dat van toegevoegde waarde is. Het is een 

720 groot pluspunt dat dit programma samen met Flevoland wordt opgepakt. Eerder vroeg D66- 
Statenlid Steeman aandacht voor de governancestructuur. D66 is tevreden over de wijze waarop er in 
deze versie van het RMP handen en voeten is gegeven aan samenwerking en besluitvorming met 
andere overheden. De menukaart omvat maatregelen waarvan D66 een voorstander is. De laagste 
trede van de mobiliteitsladder, namelijk ‘niet reizen’ is wederom vergeten. Is de gedeputeerde bereid 

725 om ook in te zetten op het voorkomen van mobiliteit? Als corona ons een ding heeft geleerd dan is 
dat de impact van massaal thuisblijven en thuiswerken op de uitstoot van broeikasgassen. Hoe is 
daarop het beleid van de provinciale organisatie?

Bij interruptie vraagt de heer Terwal (VVD) of de heer Vonk met hem van mening is dat als wordt 
730 gekeken naar ouderen en jongeren die klaagden over eenzaamheid als gevolg van de 

coronamaatregelen, dat er ook oog moet zijn voor het sociale aspect. Er moet ook oog zijn voor de 
nadelen van thuisblijven.

De heer Vonk (D66) erkent dat. Het moet niet blijven bij het alleen maar thuiswerken. Het is goed om 
735 te kijken waar het thuiswerken wel kan en wanneer het van toegevoegde waarde is om naar kantoor 

te reizen.
D66 heeft vragen over de precieze uitrol van maatregelen. Een doel van het programma is doelen 
smart te formuleren. Hoe meetbaar en tijdsgebonden zijn de maatregelen? Wat wordt de rol van 
Provinciale Staten bij de uitrol van maatregelen? Hoe worden de Staten betrokken en geïnformeerd?

740 D66 ziet uit naar de uitvoering van het RMP in de werkagenda en naar de resultaten.

Mevrouw Doevendans (PvdA) spreekt complimenten uit naar de mensen die aan het document 
gewerkt hebben. Het is een goed leesbaar document.
Mevrouw Doevendans is het eens met de VVD dat niet alle mensen kunnen thuiswerken. We moeten 

745 realistisch zijn. De PvdA wil dat mobiliteit betaalbaar blijft. De Tesla rijdende automobilist kan de 
hogere parkeerkosten best wel betalen. Binnen de complexiteit van de verduurzaming binnen 
mobiliteit zullen soms maatregelen moeten worden genomen die pijn doen. Die pijn moet eerlijk 
worden verdeeld.
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750 Bij interruptie vraagt de heer Terwal (VVD) of de PvdA pleit voor een nivellering in de 
parkeertarieven.

Mevrouw Doevendans (PvdA) heeft dat niet gezegd. Er moet worden gekeken waar de rekening wordt 
neergelegd in de complexiteit van de gehele verduurzaming van mobiliteit. Ze noemde parkeren als 

755 voorbeeld. De rekening mag niet worden gelegd bij de mensen die de rekening niet kunnen betalen.
De PvdA is benieuwd welke afspraken kunnen worden gemaakt opdat de Staten op de hoogte blijven 
en kunnen meepraten en meesturen.

De heer Deen (PVV) zegt dat de onhaalbare en onbetaalbare ambities uit het Klimaatakkoord, die aan 
760 de basis liggen van dit Mobiliteitsprogramma en eind 2020 zijn aangescherpt door EU-doelstellingen 

grote, negatieve gevolgen gaan hebben voor de burgers. Door de CO2-heffing op fossiele 
brandstoffen worden de gas- en benzineprijzen en elektriciteitskosten hoger. Dat belooft weinig 
goeds voor de portemonnee van burgers en automobilisten. In de menukaart staan maatregelen 
waar de PVV niet achter kan staan, zoals het uitbreiden van betaald parkeren, lagere parkeernormen, 

765 snelheidsverlagingen en autoluwe zones. Iedereen heeft de mond vol van keuzevrijheid. De PVV 
noemt dit schijnkeuzevrijheid als autogebruik extra wordt belast, beïnvloed en ontmoedigd.
Uit de analyse van CE Delft blijkt dat het met de standaard variant niet haalbaar is om de reductie 
van 49% of 55% te halen, zelfs niet met een extreme inzet van elke gemeente. Verregaand landelijk 
en/of Europees beleid lijkt nodig om deze doelstellingen op regionaal niveau te realiseren. Dat 

770 betekent nog meer ellende voor de burgers. Dit Mobiliteitsprogramma kan de goedkeuring van de 
PVV niet wegdragen. Hopelijk gaat men inzien welke heilloze weg wordt bewandeld. 

De heer Klein (CU) complimenteert voor de grote mate van detail waarin de maatregelen zijn 
uitgewerkt vanuit de breedte van verschillende maatregelen en ook voor het onderzoek naar de 

775 effecten daarvan. Het resultaat is een mooie menukaart.
Uit het onderzoek van CE Delft blijkt dat de potentie van de maatregelen in een metropolitaanse 
omgeving bijna geheel wordt gebruikt, waar die in landelijk gebied niet geheel wordt gebruikt. 
Is dit plan niet erg gebaseerd op een overenthousiaste ambitie van de gemeente Amsterdam, die 
eigenlijk niet haalbaar is? De heer Klein maakt zich zorgen wanneer hij in het CE Delft rapport over 

780 de haalbaarheid van ambities leest. Wat denkt het college te gaan doen om te zorgen dat dit 
haalbaar is?
De CU zou nog twee zaken willen toevoegen. Zorg voor laadplekken voor elektrische vrachtauto’s en 
stimuleer het gebruik van kleine, lichtere auto’s.

785 Bij interruptie vraagt de heer Dessing (FvD) of dit volgens de heer Klein überhaupt een haalbare kaart 
is, of toch een heilloze weg.

De heer Klein (CU) vindt het belangrijk om als Nederland in 2030 49% of 55% CO2-reductie te halen. 
Daar moet naartoe worden gewerkt. Dit RMP is daarvan een puzzelstukje. Als blijkt dat dit niet 

790 haalbaar is dan zal bijgestuurd of bijgeschakeld moeten worden. Het totale doel staat voor de CU-
fractie niet ter discussie, maar of het binnen dit programma haalbaar is, dat is een belangrijke vraag.

De heer Hollebeek (PvdD) vroeg eerder naar de rol van andere broeikasgassen dan CO2 in dit 
programma. Stikstof en fijnstof worden amper benoemd in het definitieve voorliggende RMP.

795 Waar zit het zorgeloze van ‘zorgeloze mobiliteit als doel’ in? Wat is de rol van de andere 
broeikasgassen? 
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De PvdD vroeg ook om de koppeling met andere onderdelen van het Provinciale Mobiliteitsbeleid, 
met name met het OV Toekomstbeeld. Dat lijkt nog niet gelukt. Deze maand is het Perspectief 
Mobiliteit vastgesteld. Het woord perspectief wordt alleen genoemd in het RMP als het gaat om een 

800 inschatting van de kosten. Hoe staat het met de voornoemde koppeling?
Samen met de heer Klein pleitte de heer Hollebeek voor meer urgentie en ambitie. Waarom is het 
slechts een streven en geen doelstelling om de CO2-uitstoot te reduceren tot minder dan 4,2 
megaton, richting 2,2 megaton conform de algemene Europese klimaatdoelstelling. Wat is dat 
streven dan precies? Willen we terug naar 4,2 of 2,2 megaton? Uit het RMP valt niet op te maken wat 

805 de Provincies Noord-Holland en Flevoland concreet gaan doen. De PvdD vraagt nog steeds om meer 
ambitie.

Mevrouw Alberts (SP) gaat door in de lijn van de heer Hollebeek. Er is een revolutie nodig om de 
doelstellingen te behalen en niet de organische aanpassingen die worden voorgesteld. Het moet 

810 sneller. Er moet fors worden geïnvesteerd in hoogfrequent fijnmazig openbaar vervoer. Daarnaast 
moet ook fors worden geïnvesteerd in vervoer over water. Er wordt nu ingezet op het elektrificeren 
van vrachtwagens, maar binnenvaartschepen zouden moeten worden geëlektrificeerd. Vrachtwagens 
moeten worden opgedoekt. Verder moet de provincie lobbyen voor het stoppen met Schiphol als 
hub. Personenvervoer over water behoort ook tot de mogelijkheden. Laat de Fastline Ferry 

815 terugkeren.

Mevrouw Van der Waart (GL) zegt dat het RMP de Staten gerust moet stellen over het invullen van de 
klimaatdoelen. Alle mogelijke maatregelen zijn te vinden in het Perspectief Mobiliteit dat door 
Provinciale Staten onlangs is vastgesteld. De gedeputeerde legde eerder uit dat hij liever realistische 

820 doelen stelt. GL is wel van mening dat er een tandje bij kan. Sinds de behandeling in april 2020 heeft 
de maatschappij noodgedwongen veel geleerd van de pandemie, over thuiswerken, het belang van 
een goede leefomgeving, de bereidheid om te fietsen. Sindsdien is de CO2-reductiedoelstelling voor 
2030 bijgesteld van 49% naar 55%. In het RMP dat nu voorligt, is niet veel gewijzigd als het gaat om 
het behalen van de klimaatdoelstelling. GL vraagt de gedeputeerde om concreet te maken wat er 

825 nodig om een hogere ambitie te kunnen stellen. De streefwaarden van 49% en 55% op basis van de 
huidige beleidsplannen niet behaald worden. Om deze wel te behalen zal een significante hogere 
inspanning nodig zijn. Is het college in gesprek met andere overheden over het wel behalen van de 
hogere doelstelling? Wat omvatten de substantieel hogere inspanningen om naar de 55% doelstelling 
te gaan? Het gaat om de afspraken die zijn gemaakt binnen het Klimaatakkoord.

830 In het rapport Effectbepaling Duurzame Mobiliteitsambities wordt het concreet. Daarmee is GL erg 
blij. Ambitie ziet GL nog onvoldoende terug, maar concretisering wel. Wat nog ontbreekt is: Wat 
gaan we doen? We gaan het gesprek aan met andere partijen. Dit mag wat GL betreft wat steviger. 
We moeten echt aan de bak. We weten dat het nu nog niet voldoende is.
Als het gesprek wordt gevoerd met gemeenten is de vraag hoe een beter parkeerbeleid kan worden 

835 afgedwongen. Ook met snelheidsverlaging valt veel winst te behalen, net als een logistieke en zero 
emissiezone. Om ook de stedelijke en landelijke potentie beter te benutten, is de Provincie aan zet.
GL verwacht dat dit in de werkagenda’s terug zal komen.

Gedeputeerde Olthof vroeg zich soms af of de verschillende commissieleden wel over hetzelfde 
840 document spraken. 

Met de heer Dessing zal de gedeputeerde het niet hebben over het klimaat. Ze zullen er met elkaar 
niet uitkomen. De inhoud klopt wel maar de titel klopt niet. De titel doet iets anders vermoeden dan 
het is. Het stuk heeft als uitgangspunt om de CO2-uitstoot terug te dringen.
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De definitieve versie van het RMP ligt nu voor. In deze versie worden geen concrete maatregelen 
845 genoemd. Het is bedoeld als kapstok om tot een verdere invulling te komen.

Het stuk schetst de opgave. Het Rijk heeft bepaald dat de doelstelling 4,2 megaton moet zijn. 
Provincie Noord-Holland vindt dat niet voldoende. Op basis van het Klimaatakkoord en de Europese 
doelstellingen moet naar 2,2 megaton worden toegewerkt. Dat is een ambitie en geen harde 
doelstelling, omdat er landelijk andere afspraken zijn gemaakt. Het behalen van de doelstelling is 

850 afhankelijk van grote stappen, zoals het elektrificeren van de logistiek. 
CE Delft is gevraagd om te onderzoeken wat het resultaat is van het huidige beleid. Als we alles 
zouden halen dan is de doelstelling van 4,2 megaton net haalbaar. Tachtig procent wordt bepaald 
door de maatregelen die Amsterdam neemt. De invloed van het stedelijk gebied van Amsterdam 
onder meer met emissieloze zones is groot. Er moet meer gebeuren om in ieder geval de 

855 doelstelling van 4,2 te halen maar zeker om door te groeien naar 2,2 megaton.
Het gaat nu om de vraag hoe met de menukaart aanvullende maatregelen kunnen worden genomen, 
die leiden tot 2,2. Dan is de Provincie ook nog afhankelijk van andere partijen.
CE Delft doet een tweede onderzoek naar het effect voor stikstof en fijnstof. Het resultaat komt 
eraan. Overigens zijn de klimaatdoelstellingen voornamelijk gericht op de CO2-uitstoot.

860 Het proces bevindt zich nog niet in de fase van het concreet benoemen van kosten. Op dit moment 
wordt een algemeen kader meegegeven waarbinnen met de regio’s tot verregaande afspraken wordt 
gekomen. Daarom is de menukaart gemaakt, om in beeld te brengen wat het maximaal te bereiken 
resultaat is van een te nemen maatregel. Een groot deel van de afspraken is het domein van 
gemeenten. Denk aan parkeerbeleid en zero emissiezones. Het is aan de gemeenteraad om daarover 

865 te besluiten. Dan wordt duidelijk wat de totaalsom van alle maatregelen gaat opleveren en kan een 
inschatting van de kosten worden gemaakt. Er zullen maatwerkkosten aan verbonden zijn.

Bij interruptie vraagt de heer Terwal (VVD) of de kosten inzichtelijk kunnen worden gemaakt in de 
werkagenda van 2022?

870
Gedeputeerde Olthof antwoordt dat dit afhankelijk is van de maatregel. Waar het kan, zal een 
prijskaartje aan een maatregel worden gehangen. De gedeputeerde kan niet toezeggen dat volgend 
jaar een kostenoverzicht zal worden geleverd. Provinciale Staten worden jaarlijks meegenomen. Waar 
de Provincie zelf over gaat, daar zijn Provinciale Staten aan zet. Maatregelen die in gemeenten 

875 moeten worden getroffen, worden ter besluitvorming aan de betreffende gemeenteraad worden 
voorgelegd. 

Gedeputeerde Olthof stelt dat het de heer Koyuncu het wel erg zwart/wit ziet. Hij kwam met een wat 
zuur verhaal. Het behalen van de klimaatdoelstellingen zal op bepaalde plekken pijn gaan doen. Bij 

880 maatregelen, waar tegengestelde belangen spelen, zullen keuzes pijn gaan doen. Dat geldt hier ook. 
In overleg met gemeenten moet worden besproken met welke maatregelen welke groep getroffen 
wordt. Het erbuiten laten van bepaalde doelgroepen moet met gemeenten worden besproken. 
Bepaalde maatregelen kosten geld en daarbij kan niet iedereen worden ontzien.
Dat er moet worden ingezet op een verandering van mobiliteit dat is zeker. Het stimuleren van OV 

885 en deelmobiliteit moet nog verder worden uitgewerkt. Op landelijke niveau wordt gesproken over 
het verder vormgeven van deelmobiliteit. Deelmobiliteit inzetten zal onderdeel zijn van de 
menukaart. Dat wordt opgepakt.

Bij interruptie merkt de heer Koyuncu (DENK) op dat gemeenten maatregelen uit de menukaart 
890 mogen kiezen. Daaraan hangt een prijskaartje. Aan het uitbreiden van betaald parkeren kunnen 

gemeenten verdienen. Welke maatregel zal een gemeente dan kiezen volgens de gedeputeerde?
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Gedeputeerde Olthof noemt als voorbeeld de VVD. De VVD zal niet voor betaald parkeren kiezen. De 
gedeputeerde zag weinig coalities die betaald parkeren enthousiast verhoogden, met uitzondering 

895 van Amsterdam. Dit is niet een verdienmodel voor gemeenten. Er zijn ook veel maatregelen die geld 
kosten. De menukaart is ook niet bedoeld als verdienmodel voor gemeenten. De gedeputeerde is het 
eens met de oproep van DENK om oog te hebben voor de mensen, die het financieel niet breed 
hebben. Dat zit in een eerdere oproep van DENK, die de gedeputeerde ook heeft omarmd, om te 
zorgen dat mobiliteit voor iedereen bereikbaar, beschikbaar en betaalbaar is en blijft. Toch zijn er 

900 uiteindelijk maatregelen die geld gaan kosten. De gedeputeerde kan het niet mooier maken dan het 
is. Dat geldt ook voor de digitale wereld.

Er is sprake van veel landelijke maatregelen, bijvoorbeeld als het gaat over snelheidsbepalingen op 
snelwegen. Het Rijk gaat over Schiphol. Als het gaat over de provinciale inzet voor Schiphol dan gaat 

905 het over een lobby voor duurzame mobiliteit. Vandaag gaat over een regionale mobiliteitsagenda.
De Provincie is bezig met een werkgeversaanpak, het programma Actieve Mobiliteit, het OV 
Toekomstbeeld, subsidieregelingen om gemeenten te ondersteunen bij het nemen van bepaalde 
maatregelen. Voor een aantal maatregelen staat de Provincie niet aan de lat.
Over de keuze tussen ‘de wortel of de stok’ merkt de gedeputeerde op dat op enig moment de 

910 wortels op zijn. Soms zal met beprijzing een bepaalde ontwikkeling kunnen worden afgedwongen.
Gemeenten staan ook voor de opgave. Bij een aantal gemeenten zal het gaan om beleidskeuzes en 
bij andere mogelijk beprijzing. Dat is niet het uitgangspunt, maar het is wel een instrument dat kan 
worden ingezet.
In de menukaart staan de werkgeversaanpak, de onderwijsaanpak, het aantrekkelijk maken van OV 

915 en de Modal Shift logistiek genoemd. Al deze maatregelen worden uitgewerkt.
Over kleinere auto’s zegt de gedeputeerde dat uiteindelijk wordt gestreefd naar elektrische auto’s. In 
de tussentijd kan wellicht een tussenstap met kleinere auto worden gestimuleerd om al eerder 
bepaalde doelstellingen te kunnen halen. Uiteindelijk moet ook de kleine auto elektrisch zijn.
Over de koppeling met andere programma’s zegt de gedeputeerde dat een groot deel van de 

920 ambities en maatregelen in andere programma’s is opgenomen. Denk aan het stimuleren van actieve 
mobiliteit en de OV-knooppunten.
Het college heeft de klimaatdoelstelling van 55% omarmd. Het wordt lastig om maatregelen af te 
dwingen als het Rijk de doelstelling van 4,2 megaton niet aanpast naar 2,2 megaton. Het college kan 
een gemeente niet vragen meer te doen dan er nu vanuit het Rijk gevraagd wordt.

925
Bij interruptie vraagt mevrouw Van der Waart (GL) of het college hierover het gesprek met het Rijk of 
Europa voert.

Gedeputeerde Olthof zal het bijstellen van de ambitie vanuit het Rijk in IPO-verband aan de orde 
930 stellen.

De ambitie voor collectief vervoer is benoemd. In het kader van fijnmazigheid denkt het college niet 
zozeer aan nog meer grote bussen, maar aan andere vormen van vervoer. Dat de Modal Shift moet 
worden bereikt daarover verschilt het college niet van mening met de SP. Het gaat uiteindelijk om 

935 het terugdringen van het traditioneel autogebruik en de CO2-uitstoot. Ook dat vraagt maatwerk.
Over het stoppen van Schiphol als hub is gesproken. Duurzame mobiliteit zit er in. Met de hub van 
Schiphol wordt ook bedoeld dat vanaf Schiphol verder Europa in kan worden gereisd met de trein. In 
een andere lobby wordt heel nadrukkelijk gesproken over de vraag hoe Schiphol wordt ingezet als 
het gaat over de luchtvaart. 
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940 Voor personenvervoer over water zijn de nodige initiatieven, maar die zijn lastig van de grond te 
krijgen. Bij het vervoer over water tussen Velsen en Amsterdam kon de ferry vanwege veiligheid 
bepaalde snelheden niet halen. Het bleek ook een zeer beperkte bijdrage aan het totale 
personenvervoer. Het vervoer over water is doorgaans niet exploitabel omdat te weinig personen er 
gebruik van maken. Vervoer over water wordt zeker meegenomen, maar als het gaat over 

945 personenvervoer dan is bijdrage te beperkt.

Bij interruptie vraagt mevrouw Alberts (SP) of de subsidie op de Tesla kan worden teruggedraaid. 
Schiphol wordt geholpen door kortingen. Als dat alles wordt afgeschaft kunnen die middelen in 
openbaar vervoer worden gestoken.

950
Gedeputeerde Olthof veronderstelt dat mevrouw Alberts heel goed weet hoe het openbaar vervoer in 
Noord-Holland gesubsidieerd wordt. Zou de Provincie niet subsidiëren dan zou er geen openbaar 
vervoer zijn. Over betaalbaarheid is gesproken.

955 Bij interruptie vraagt de heer Koyuncu (DENK) over de coördinatie van deelconcepten hoe deze 
verloopt.

Gedeputeerde Olthof zegt dat dit een onderwerp is dat moet worden besproken met gemeenten. 
Ook de regio wordt daarin meegenomen. Samen wordt bekeken waar welk deelconcept en welke 

960 partij het beste kunnen worden ingezet. Er is landelijk overleg over deelconcepten, maar er is geen 
programma om overal deelconcepten uit te rollen. Deelconcepten worden opgepakt als onderdeel 
van de Modal Shift.
Het RMP is vooral een uitwerking samen met de gemeenten.

965 Tweede termijn:

De heer Klein (CU) wil net als GL en PvdD bepleiten dat de doelstellingen echter scherper mogen. De 
doelstellingen liggen nog heel ver af van het 55% doel.

970 Gedeputeerde Olthof zegt dat de inzet is om met de gemeenten maatregelen te treffen om zo dicht 
mogelijk bij 2,2 megaton uit te komen. Nu is aangegeven waar we staan en dat het al moeilijk zal 
zijn om de 4,2 megaton te halen. Met gemeenten zullen aanvullende afspraken worden gemaakt om 
zo dicht mogelijk bij 2,2 te komen.

975 De heer Hollebeek (PvdD) geeft als suggestie bij de koppeling met andere programma’s mee om te 
benoemen wat we bijvoorbeeld uit een Perspectief Mobiliteit halen en om verbinding te leggen met 
het Perspectief.

Gedeputeerde Olthof benadrukt dat in de RMP-menukaart alle maatregelen concreet staan genoemd. 
980 Dat zijn maatregelen om de mobiliteit te beperken.

De heer Hollebeek (PvdD) stelt vast dat het in het voorliggende programma als zodanig niet wordt 
benoemd.

985 Gedeputeerde Olthof neemt de suggestie ter harte.
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De heer Hollebeek stelde dat niet altijd duidelijk is wat de rol van het Perspectief Mobiliteit in het 
RMP is.

990 Gedeputeerde Olthof merkt op dat in het Perspectief Mobiliteit wordt verwezen naar het RMP.

De heer Koyuncu (DENK) kreeg geen antwoord op zijn vraag. Hij stelde vragen over hoe de 
coördinatie van deelconcepten verloopt tussen overheden en bedrijven. Is daarvoor een 
overlegorgaan? 

995
Gedeputeerde Olthof antwoordt dat dit een onderwerp is wat met gemeenten en de regio wordt 
besproken. Daar wordt besproken welk deelconcept en welke partij het beste kan worden ingezet. Er 
is een landelijk overleg over deelconcepten, maar geen groot programma om deelconcepten overal 
uit te rollen. De Provincie heeft geen coördinatie over deelconcepten. Deelconcepten worden 

1000 opgepakt als onderdeel van de mobiliteitsshift die plaatsvindt. Dat is de rol van de Provincie. 

Bij interruptie vraagt heer Koyuncu (DENK) of het dan niet handig zou zijn als de Provincie met 
diverse gemeenten gezamenlijk kijkt naar projecten die in gezamenlijkheid kunnen worden 
opgepakt. 

1005
Gedeputeerde Olthof herhaalt dat samen met gemeenten wordt bekeken waar welke deelconcepten 
het beste kunnen worden ingezet. Het RMP wordt samen met gemeenten uitgewerkt.

De heer Koyuncu (DENK) constateert dat de gedeputeerde voorbij is gegaan aan een deel van zijn 
1010 oproep. Betaald parkeren maakt het onnodig duur en lastig voor mensen die de auto in hun dagelijks 

leven hard nodig hebben. Dat klopt. Tegelijkertijd pleitte de heer Koyuncu voor goede alternatieven 
om autobezit tegen te gaan. Hij is zeker een voorstander van minder autobezit. Door sec betaald 
parkeren in te voeren, of door parkeertarieven onbetaalbaar te maken, wordt autorijden een 
elitehobby. Daarmee worden alleen de mensen met een kleine portemonnee gepakt. Het was een 

1015 zuur verhaal maar dan vooral voor deze mensen.

Gedeputeerde Olthof heeft de vraag beantwoord en bevestigd. 

De voorzitter hoorde het antwoord ook.
1020 Vanwege het bereiken van het tijdstip van 23.00 uur wordt niet aan een nieuw onderdeel begonnen.

Aanstaande donderdag zal de vergadering hybride plaatsvinden, desgewenst kunnen 
commissieleden online deelnemen maar zij zijn uiteraard ook welkom op het Provinciehuis.

De voorzitter schorst de vergadering om 23.02 uur tot donderdag 30 september 2021.


